

Environment, Health & Safety Policy

سياسة البيئة و الصحة و السلامة

Qatar University (QU) is the national institution of higher education in Qatar. It provides high quality undergraduate and graduate programs that prepare competent graduates, destined to shape the future of Qatar.

جامعة قطر هي الجامعة الوطنية للتعليم العالي في دولة قطر التي تقدم برامج أكاديمية ذات جودة عالية للتعليم الجامعي والدراسات العليا، وتقوم بإعداد خريجين أكفاء قادرين على المساهمة بفعالية في صنع مستقبل وطنهم وأمتهم.

Objectives

QU is committed to the development and implementation of an Environment, Health & Safety Management System (EHSMS) to ensure the protection of the environment and the health and safety of our employees, students, contractors and visitors.

الأهداف المرحلية

تلتزم جامعة قطر بتطوير نظام إدارة البيئة و الصحة و السلامة و تطبيقه للتأكد من حماية البيئة و صحة الموظفين و الطلاب و المتعاقدين و الزوار و سلامتهم.

Goals

- Be self-regulating while ensuring that we comply with all applicable Environment, Health & Safety (EHS) Qatar Legislation and any other relevant international requirements at all times;
- Create a safe working environment by providing appropriate EHS resources to prevent occupational health and safety injuries and illness, and to enhance employees, students, contractors and visitors' safety, health, and well-being;
- Minimise or prevent environmental pollution as a result of our day-to-day activities, plans & developments;
- Establish, monitor and review EHS strategies, initiatives, targets, and objectives in consultation with QU employees, students and relevant stakeholders;
- Be a guiding influence to our consultants, contractors, and supply chain to ensure that they also observe their EHS responsibilities; and
- Strive to achieve sustainability and continual improvement in all of our activities.

الأهداف بعيدة المدى

- التنظيم الذاتي لتأكيد الإلتزام الدائم بكل التشريعات الخاصة بالبيئة والصحة والسلامة القابلة للتطبيق في دولة قطر وأى متطلبات دولية أخرى في كل الأوقات.
- توفير بيئة عمل آمنة من خلال توفير موارد البيئة و الصحة و السلامة المناسبة لمنع الإصابات المهنية و الأمراض و الحفاظ على سلامة الموظفين و الطلاب و المتعاقدين و الزوار و حسن رعايتهم.
- التقليل من، أو منع التلوث البيئي الناتج عن أنشطتنا اليومية وخطط التطوير.
- وضع ومراقبة ومراجعة استراتيجيات البيئة و الصحة و السلامة و المبادرات و الأهداف العامة و الأهداف المرحلية و متابعتها بالتشاور مع موظفي و طلاب جامعة قطر و الأطراف ذات الصلة.
- التأثير الإيجابي على الإستشاريين و المتعاقدين و مزودي الخدمات للتأكد من مراعاتهم لمسؤولياتهم المتعلقة بالبيئة و الصحة و السلامة.
- السعي لتحقيق الإستدامة و التطوير المستمر في كل نشاطاتنا.

Guiding Principles

- Adequate resources for the continual improvement of our EHS performance will be made available at all levels;
- Integration of hazard identification and risk management into QU's practices;
- Regular monitoring & reporting of the performance of the EHSMS; and
- Promotion of awareness among the QU employees, students, contractors and visitors of their individual and collective responsibilities in protecting the health and safety of individuals and the environment.

المبادئ الإرشادية

- سيتم توفير الموارد المناسبة للتطوير المستمر لأدائنا المتعلق بالبيئة و الصحة و السلامة على كل المستويات.
- إدراج "تحديد الأخطار" و "إدارة المخاطر" في نشاطات جامعة قطر.
- المتابعة الدورية و رفع تقارير الأداء الخاصة بنظام إدارة البيئة و الصحة و السلامة.
- رفع الوعي بين موظفي جامعة قطر و طلابها و المتعاقدين و الزوار و ذلك فيما يتعلق بمسؤولياتهم الفردية و الجماعية في حماية الصحة و السلامة العامة و البيئة.

Communication

This Policy shall be communicated to all QU employees, students, contractors and visitors, and shall also be made publically available to all stakeholders.

التواصل

سيتم نشر هذه السياسة لجميع الموظفين و الطلاب و المتعاقدين و الزوار كما سيتم إعلانها لكل الأطراف ذات الصلة.

Review

This Policy will be reviewed on an annual basis to ensure continual improvement.

المراجعة

سيتم مراجعة هذه السياسة على نحو سنوي للتأكد من التطوير المستمر.

Signature:

Dr. Hassan Rashid Al-Derham - President of QU

Date:

التوقيع: 

الدكتور/ حسن راشد حسن الدرهم

التاريخ: ٢٠١٥ / ٦ / ٢٢